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Zusammenfassung

        
Es wird über eine 35jährige Patientin mit einem rezidivierenden, inoperablen Astrozytom Grad II-III berichtet, bei welcher unter einer Strahlentherapie (51 Gy HD) und gleichzeitiger Gabe der radiosensibilisierenden Substanz Razoxan eine komplette Remission des Tumors eingetreten ist. Die Remission ist computertomographisch dokumentiert, ihre Entwicklung benötigte 1 Jahr. Parallel zu dieser objektiven Besserung ging eine Rückbildung aller neurologischen Ausfallssymptome einher. Nebenwirkungen der Behandlung sind bisher nicht aufgetreten, die Remission hält seit 2 Jahren an.


      
        
Summary

        
Documented complete responses of inoperable high grade astrocytomas to irradiation are infrequent.


        
The case of a 35-year-old woman is reported, where the use of radiation therapy together with the radiosensitising agent razoxane led to a complete regression of a recurrent and inoperable astrocytoma grade II-III (WHO). This response was documented by serial CT-scans. A tumour dose of 51 Gy was given within 5 weeks using a telecobalt unit. The clinical and radiological response was not complete before 1 year after irradiation had been discontinued. The woman is well, with no evidence of disease and without sequelae two years after completion of the combined treatment.
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